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Серед найактуальніших для 
Чорноморського регіону проблем 
Президент ПАЧЕС назвав гаранту-
вання техногенної безпеки. Тому 
цілком закономірно, що учасники 
київського засідання передусім зо-
середили увагу на питаннях законо-
давчого забезпечення переходу до 
«зеленої економіки». Це засвідчило 
щире прагнення Організації створи-
ти умови для розумного поєднання 
потреб повноцінного розвитку 
економіки та збереження екології 
регіону.

Голова української делегації в 
ПАЧЕС, член Комітету Верховної Ра-
ди України з питань промислової 
і  регуляторної  політики та 
підприємництва, доктор економічних 
наук, професор, академік Академії 
інженерних наук України та 
Академії економічних наук України 
Микола Янковський підкреслив: 
«Зелена економіка» – це, найперше, 
зміна філософії господарювання, 
заміна експлуатаційної моделі ви-
користання природних дарів на мо-
дель дбайливого їх використання. 
Багато країн уже розпочали перехід 
до моделі екологічно безпечного 
розвитку. Наша держава також має 
здійснити це. Для України перехід 
до «зеленої економіки» є життєво 

необхідним у контексті екологізації 
виробництва й виконання країною 
положень міжнародних конвенцій 
та угод». 

М. Янковський назвав близько 
десяти законів й інших нормативних 
актів, спрямованих на впроваджен-
ня та розвиток «зеленої економіки» 
в нашій державі. Водночас він 
вважає за необхідне далі розвивати 
законодавство у цій сфері. «Верхов-
на Рада підтримує ініціативи Пре-
зидента України та уряду. Резуль-
татом такого співробітництва стало 
ухвалення в грудні 2010 року За-
кону «Про стратегію національної 
екологічної політики України до 
2020 року». Цей документ спрямо-
ваний передусім на створення спри-
ятливого податкового, кредитно-
інвестиційного клімату, залучен-
ня фінансів міжнародних донорів, 
приватних капіталів до екологічної 
діяльності», – зауважив керівник 
української делегації. 

Учасники 37-го пленарно-
го засідання також затвердили 
доповідь «Використання генетично 
модифікованих організмів (ГМО) в 
країнах ЧЕС: економічні та екологічні 
аспекти»  й ухвалили відповідні 
рекомендації. Згідно з останніми 
держави–члени Організації повинні 

приділяти більше уваги розвитку 
сільського господарства на основі 
натуральних продуктів, яке в май-
бутньому може стати підґрунтям 
безпечної економіки. Необхідно та-
кож забезпечити принцип вільного 
доступу до пов’язаної з ГМО 
інформації науково-дослідним 
інститутам, ученим, котрі працюють 
у сфері біотехнологій.

– Чорноморське економічне 
співробітництво впевнено підходить 
до 20-річчя своєї діяльності, – ска-
зав Президент ПАЧЕС, Голова 
Верховної Ради України Володи-
мир Литвин. – Ювілейний саміт 
ОЧЕС, який відбудеться 2012 року, 
узагальнить накопичений досвід, 
всебічно проаналізує здобутки та 
напрацювання, окреслить шляхи і 
засоби вирішення актуальних за-
вдань Організації. 

Одним з останніх акордів 37-го 
пленарного засідання Генеральної 
асамблеї  ПАЧЕС стала передача 
Головою Верховної Ради України, 
Президентом Парламентської 
асамб леї Організації чорноморсько-
го економічного співробітництва Во-
лодимиром Литвином головування 
у ПАЧЕС від України до Албанії.

                              Симона НАРАДА.

проти зеленого Дніпра і ГМО        
«Зелена економіка»

– Нинішня 37-ма пленарна сесія Генеральної асамблеї Парламентської асамблеї Організації 
чорноморського еко номічного співробітництва (м. Київ, 1–2 липня 2011 р.) стане важливим 
спільним внеском у розвиток міжпарламентського співробітництва, поглиблення всіх форм 
взаємодії між державами Чорноморського регіону, – зазначив під час церемонії відкриття 
Президент ПАЧЕС, Голова Верховної Ради України Володимир Литвин.
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